
 
 

Protokół 

 

Posiedzenie Prezydium Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa 

Dolnośląskiego 

7 maja 2020 r. godz. 11.00 on-line poprzez komunikator internetowy ZOOM Cloud Meeting. 

 

I. Porządek obrad: 

 

1. Powitanie – Artur Mazurkiewicz, Przewodniczący WRDS WD 

2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia z dnia 9 kwietnia 2020 r. 

3. Informacja na temat pracy Zespołu doraźnego – Marek Woron, Artur Mazurkiewicz, 

Koordynatorzy Zespołu: 

a) Sytuacja dolnośląskich szpitali związana z epidemią koronawirusa – propozycja 

zorganizowania posiedzenia Zespołu ds. ochrony zdrowia i polityki społecznej 

WRDS WD; (projekt uchwały nr 3.2020 w sprawie zmiany przewodniczącego 

Zespołu). 

b) Stanowisko w sprawie wsparcia działań związanych z uruchomieniem specjalnego 

konkursu dotyczącego wsparcia firm MŚP w obszarze transformacji cyfrowej. 

c) Stanowisko w sprawie zmiany przepisów w zakresie budowy zbiorników 

retencyjnych o powierzchni do 1 ha.  

d) Apel do lokalnych samorządowców w sprawie wsparcia przedsiębiorców – 

propozycja podjęcia apelu – Marek Woron. 

e) Informacja w sprawie wsparcia DPS-ów od Wojewody Dolnośląskiego. 

4. Propozycje tematów – partnerzy społeczni. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zakończenie posiedzenia. 
 

 

II. Lista obecności: 

 

1. Artur Mazurkiewicz, Przewodniczący WRDS WD, Prezes Dolnośląskich 

Pracodawców 

2. Cezary Przybylski, Marszałek Województwa Dolnośląskiego 

3. Kamil Woźniak, Pełnomocnik Wojewody Dolnośląskiego, z up. 

4. Marek Woron, BCC 

5. Andrzej Otręba, OPZZ 

6. Marek Pasztetnik, ZIG – PiP 

7. Zbigniew Ładziński, DIRz we Wrocławiu 

8. Paweł Bochen, ZPiP 



9. Kazimierz Kimso, NSZZ „Solidarność” 

10. Krzysztof Kisielewski, FZZ 

 

 

 

 

III. Treść wystąpień: 

 

1. Spotkanie rozpoczął Artur Mazurkiewicz. Przedstawił porządek obrad, który został 

zatwierdzony.  

2. Zatwierdzono protokół z poprzedniego posiedzenia z dnia 9 kwietnia br. 

3. Przewodniczący Mazurkiewicz poinformował o powołaniu Zespołu doraźnego. 

Dotychczas odbyły się dwa jego posiedzenia także on-line. Poszczególni jego 

członkowie przygotowują następne zagadnienia do prac. Marek Woron podkreślił, 

że Zespół będzie funkcjonował przez dłuższy czas w związku z przewidywaną trudną 

sytuacją zarówno epidemiologiczną, jak i gospodarczą. Przyjęto dość elastyczną 

formułę uczestniczenia w spotkaniach zespołu. Udział w nich biorą członkowie 

Prezydium i zaproszeni goście. Omawiane były różnorodne tematy. Członkowie 

Zespołu przedstawiali inicjatywy, które realizują lub planują poszczególne 

organizacje. M.in. Marek Ignor (DFRR) przedstawił pakiet pomocowy 

przygotowany dla przedsiębiorców. Pojawił się punkt, aby zbadać możliwości 

uelastycznienia działalności KUKE pod kątem wsparcia eksporterów, chodzi  

o ubezpieczenia eksportu. Dziś przedsiębiorcy mają problem z wyegzekwowaniem 

należności za eksportowane towary i usługi. Dodał, że BCC będzie się zwracała do 

KUKE o modyfikację działalności tej instytucji. Zbigniew Ładziński dodał, że jego 

firma wykonuje konstrukcje w 80 proc. na eksport i dziś kontrahenci nie płacą, 

powstają zatory płatnicze. To nie jest tak, że firmy nie mają pieniędzy, ale 

oszczędzają i nie płacą. 

4. Artur Mazurkiewicz powiedział, że w związku z trudną sytuacją epidemiologiczną 

padła propozycja, aby uaktywnić pracę Zespołu ds. ochrony zdrowia i polityki 

społecznej. Został wybrany przewodniczący tego zespołu, aczkolwiek nie 

zatwierdzony jeszcze przez Radę. W związku z tym, że obecnie można już bez 

ograniczeń czasowych prowadzić posiedzenia poprzez komunikator internetowy 

ZOOM Cloud Meeting, członkowie Prezydium zdecydowali o zwołaniu posiedzenia 

WRDS WD, na którym zostałyby zatwierdzone wszystkie uchwały, m.in.  

o powołaniu Marka Moszczyńskiego na przewodniczącego Zespołu ds. ochrony 

zdrowia. Propozycja zwołania w przyszłym tygodniu, 14 maja br. Propozycja tematu: 

Dolnośląski Pakiet Gospodarczy, sytuacja epidemiologiczna i działalność jednostek 

ochrony zdrowia (propozycja K. Kimso). Ten temat przedstawią Marszałek 

Województwa i Wojewoda Dolnośląski. Cezary Przybylski powiedział, że może 

powiedzieć na temat sytuacji szpitali wojewódzkich i wykonywanych testów na 

Dolnym Śląsku. Podkreślił, że D. Śl. jest regionem, w którym wykonuje się najwięcej 

testów, natomiast coraz więcej testów jest wykonywanych w szpitalach 

dolnośląskich. Za chwilę uruchomi wykonywanie testów Legnica, w nast. kolejności 

przygotowuje się szpital w Jeleniej Górze. Saksoński partner zwiększył 

wykonywanie testów z 200 do 300 dziennie. Dodał też, że każdy pacjent, który trafia 

do szpitala jest traktowany jako potencjalnie zarażony i jest mu wykonywany test. 

Zdarzały się przypadki, że pacjenci ukrywali kontakt z osobą z koronawirusem. 

Marszałek dodał, że Samorząd Województwa uruchomił 42 mln zł z przeznaczeniem 

na szpitale jednoimienne, natomiast coraz więcej powstaje tzw. szpitali 



dwuimiennych, gdzie w normalnych szpitalach tworzone są oddziały zakaźne. 

Obecnie SW pracuje nad tym, aby uruchomić następną transzę około 50 mln zł  

z przeznaczeniem na aparaturę, jak również środki ochrony osobistej. Z tym jednak 

jest coraz mniejszy problem. Codziennie odbywają się konferencję, w których 

uczestniczą dyrektorzy szpitali zakaźnych jednoimiennych i dwuimiennych na 

Dolnym Śląsku. Cezary Przybylski dodał, że wygląda na to, że sytuacja się 

normalizuje, choć Dolny Śląsk jest w trójce tych województw, gdzie odnotowuje się 

największą liczbę zachorowań. Wynika to też z faktu, że tu wykonuje się dużo 

testów, ale też z powodu dużego zurbanizowania regionu. Region przygotowuje się 

na drugą falę zachorowań na jesieni, co jest związane także z dużą liczbą zachorowań 

na grypę. Nastąpi więc kumulacja. SW chce zakupić karetki przeznaczone na 

wożenie osób zakażonych, a także wyraźnie przystosować szpital przy ul. 

Koszarowej do przyjmowania zakażonych. Jak dodał Marszałek, usprawniono także 

wykonywanie testów na obecność koronawirusa, także przy wsparciu samorządów. 

Dzięki temu więcej osób przebywających na kwarantannie może być przebadanych. 

Andrzej Otręba powiedział, że Marszałek zachęca do zgłaszania się do szpitali na 

badania i zabiegi, a szpitale nie przyjmują pacjentów za wyjątkiem nagłych 

przypadków. Mogłyby przyjmować pod warunkiem, że szpital robiłby badania na 

koronawirus, tylko kto zapłaci za testy. Marszałek powiedział, że dyrektorzy szpitali 

na codziennych spotkaniach apelują o zgłaszanie się do szpitali pacjentów 

planowych. Dodał, że pojawia się też kolejny problem nierealizowania kontraktów  

z NFZ. Marszałek odbył konferencję z Konsorcjum Szpitali Powiatowych, gdzie 

padłą informacja, iż szpitale powiatowe realizują kontrakty na poziomie do 30 proc. 

Obecnie otrzymują transzę 1/12 normalnego kontraktu jakby szpital pracował na 

pełnych obrotach, a dyrektor DO NFZ nie potrafi odpowiedzieć, czy później będą 

rozliczani z tego kontraktu, czy będą oddawać środki. Z drugiej strony one ponoszą 

pełne koszty gotowości do pracy. Marszałek jeszcze raz podkreślił, że pacjent, który 

się zgłasza do szpitala na badania czy zabieg planowy, jest traktowany jako 

potencjalnie zakażony i jest mu wykonywany test. Kto płaci? Jeśli pacjent ma 

skierowanie od lekarza, to test jest robiony za darmo. To pytanie powinno być jednak 

skierowane do strony rządowej, samorządy już ponad miarę wspierają ochronę 

zdrowia. Marszałek widzi problemy w przyszłości z tego powodu, bo już dziś widać 

zmniejszone wpływy z CIT-u i PIT-u do samorządów, a z drugiej strony zwiększone 

wydatki i zwiększone oczekiwania samorządów lokalnych w zakresie pomocy ze 

strony województwa. Podkreślił jednak, że SW na pewno nie będzie chciał 

rezygnować z inwestycji. Te, które są realizowana na Dolnym Śląsku, nawet jeśli 

przetarg na nie wygrały firmy spoza województwa, to jednak dostawy towarów, 

podwykonawcy są z naszego woj. Przy mniejszych inwestycjach sytuacja związana 

z COVID-em pozwala zlecanie ich lokalnym firmom. Marszałek dodał, że namawia 

też samorządy lokalne do nierezygnowania z inwestycji, bo to miejsca pracy. 

Obecnie większość inwestycji będzie prowadzona przez samorządy czy instytucje 

publiczne. Wracając do pytania Andrzej Otręby, Marszałek potwierdził, że wszyscy 

pacjenci są przyjmowani do szpitali. Dodał też, że podczas kwietniowej Sesji 

Sejmiku zdecydowano o przeznaczeniu kwoty 46 mln zł na pokrycie ujemnego 

bilansu szpitali dolnośląskich. Nigdy w historii SW nie przeznaczono tak wielkiej 

kwoty na pokrycie ujemnego bilansu płatniczego jak za 2019 rok.  Co będzie w 2020? 

Samorządy sobie nie poradzą, zdaniem Cezarego Przybylskiego. W tym również 

silne samorządy regionalne. Potrzebna będzie interwencja państwa. Powiedział, że 

jest przekonany, że część szpitali powiatowych zniknie z mapy państwa. Andrzej 

Otręba spytał o koszt wykonania badania na koronawirus. Cena rynkowa powyżej 



500 zł. Marszałek powiedział, że NFZ płaci 280 zł i tak jest płacone szpitalom. SW 

nie zleca wykonywania badań placówkom komercyjnym. Takie badania można 

wykonać indywidualnie. Marszałek nie może też zlecić wykonywania testów za 

granicą. Artur Mazurkiewicz potwierdził słowa Marszałka o możliwościach 

korzystania z opieki szpitalnej.  

5. Kamil Woźniak, reprezentujący Wojewodę Dolnośląskiego, powiedział, że 

przygotuje informację dla członków Prezydium w sprawie sytuacji 

epidemiologicznej na posiedzenie WRDS WD. 

6. Ustalono, że na posiedzenie WRDS WD, Marszałek Województwa i Wojewoda 

Dolnośląski przedstawią też sytuację epidemiologiczną na Dolnym Śląsku i szpitali 

w regionie. Marszałek podkreślił, że współpraca pomiędzy Marszałkiem i Wojewodą 

układa się w tych kwestiach bardzo dobrze.   

7. Marek Woron zaproponował, aby spróbować przygotować informację dotyczącą 

zagadnień: czy szczepienia antygrypowe, które przyjmuje się z końcem września, 

będą miały swoją skuteczność w zderzeniu z koronawirusem, czy może nie 

przyjmować tych szczepień; czy maseczki, które obowiązane są nosić mieszkańcy, 

na ile szkodzą, a na ile chronią. Szkodliwość jest oczywista. Propozycja zaproszenia 

eksperta w tej dziedzinie. Kazimierz Kimso zaproponował zaproszenie eksperta  

z Centralnego Instytutu Ochrony Pracy. Marek Woron podkreślił, że teraz w czasie 

spowolnienia, warto byłoby przeprowadzić badania w tym zakresie.  

8. Artur Mazurkiewicz podsumowując, powiedział, że na posiedzenie Rady główny 

temat będzie dotyczył kwestii epidemiologicznych, a ponadto zaprezentowany 

zostanie DPG. Zbigniew Ładziński przypomniał, że na posiedzeniach Prezydium 

omawiana była sprawa związana z budową nowego DCO. Warto teraz przyjrzeć się 

sprawie w tej specyficznych warunkach. Ustalono na najbliższym Prezydium 

przedstawić tę informację. Cezary Przybylski powiedział, że ma nadzieję, iż  

w pakiecie przygotowywanym przez rząd, a dotyczącym inwestycji publicznych, 

znajdzie się także ten projekt. Dokumentacja jest w trakcie przygotowań. Nie ma 

sygnałów, że coś złego wokół tego projektu się dzieje. Ustalono, że na następne 

spotkanie Prezydium zostanie zaproszony dyrektor Maciejczyk.  

9. Na posiedzenie WRDS WD zaprosić dyrektora Ignora i dyrektora Koteckiego w 

sprawie DPG. 

10. Członkowie Prezydium przyjęli Stanowisko w sprawie wsparcia działań związanych 

z uruchomieniem specjalnego konkursu dotyczącego wsparcia firm MŚP w obszarze 

transformacji cyfrowej. 

11. Członkowie Prezydium przyjęli Stanowisko w sprawie zmiany przepisów w zakresie 

budowy zbiorników retencyjnych o powierzchni do 1 ha. Inicjatorem jego podjęcia 

był Marek Woron, który uzasadnił treść stanowiska. Dzięki proponowanym 

rozwiązaniom zawartym w stanowisku będzie można utrzymać w dobie grożącej 

suszy, także hydrologicznej, utrzymanie cen żywności na rozsądnym poziomie, 

funkcjonowania w sytuacji ograniczeń dostępu do wody. Zbigniew Ładziński 

zwrócił też uwagę, że w tej kwestii powinny być także uproszczone procedury 

budowy. (to jest zawarte w tym stanowisku). 

12. Marek Woron poruszył sprawę przedsiębiorstw, które przeprowadziły proces 

restrukturyzacji, która zaowocowała tym, że firmy z końcem roku 2019 i na początku 

2020 mają bardzo dobre wyniki. Wiele z tych firm zajmuje się działalnością, na którą 

w obecnej sytuacji jest duże zapotrzebowanie. Firmy te potrzebują wsparcia 

finansowego, aby zwiększyć swoją działalność, nie mają jednak znikąd pomocy. 

Postulat: w obliczu tak głębokich zmian rynkowych – konieczność 

przewartościowania kryterium oceny potencjału firm. Jego zdaniem, wyższą wartość 



stanowi firma, która jest na niesamowitym wzroście w odniesieniu do zmian 

rynkowych spowodowanych epidemią, które będą długotrwałe, niż firmy, które 

otrzymują niebotyczną pomoc od państwa na marne. Dodał, że obecnie odcinana jest 

możliwość utrzymania w pożądanym rozwoju wielu firm kosztem tych, które i tak 

padną. Dodał, że obecnie zbiera dane na ten temat i będzie je w przyszłości 

przedstawiał. O tym też będzie chciał rozmawiać z lokalnymi samorządowcami. 

Artur Mazurkiewicz powiedział, że DIP realizowała taki projekt z jedną z fundacji 

związany z pomocą firmom w trudnej sytuacji, ale bardziej dotyczyło to doradztwa. 

Dodał, że tej kwestii także będzie ogłaszany konkurs przez PARP. Może jest to 

moment, w którym należało nagłaśniać ten problem, można wpłynąć na zapisy  

w tych konkursach. Może takie stanowisko powinien wypracować Zespół ds. 

rozwoju regionalnego. Temat wróci na posiedzenie Zespołu doraźnego.  

13. Informacja w sprawie wsparcia DPS-ów. Kamil Woźniak zadeklarował, że ta 

informacja zostanie przesłana do członków Prezydium. Cezary Przybylski 

powiedział, że SW uruchomił ponad 3 mln zł dla DPS-ów, mimo że są to jednostki 

samorządów powiatowych. To wyszła kwota 629 zł na pensjonariusza  

z przeznaczeniem przede wszystkim na środki ochrony osobistej, dezynfekcyjne. 

Andrzej Otręba dziękując marszałkowi za wsparcie, powiedział, że samorządy 

powiatowe w żaden sposób bez pomocy sobie nie poradzą w tej sytuacji. Musiałyby 

znów podnieść opłaty za pobyt. 

14. W wolnych wnioskach Andrzej Otręba spytał, czy w sprawie pracowników 

przygranicza coś się zmieniło. (chodzi o możliwość przekraczania granicy do pracy). 

Marszałek powiedział, że wystąpił w tej sprawie z apelem do premiera i te restrykcje 

zostały złagodzone. Ci, którzy pracują w regionach przygranicznych, nie muszą po 

przekroczeniu granicy przechodzić kwarantanny.  

15. Artur Mazurkiewicz dodał, że jeśli chodzi o sektor MŚP, to od uruchomienie tarczy 

antykryzysowej, pojawiło się wiele problemów, m.in. w kwestii liczenia etatów. Te 

działania związane z wypełnianiem wniosków, co pozytywne, wprowadziły 

porządek w ZUS-ie, bo sam system pobierania danych został uporządkowany i firmy, 

które mają uporządkowaną sytuację w ZUS-ie i nie zalegają z podatkami, bardzo 

szybko otrzymują wsparcie. (złożone wnioski 30 kwietnia, wsparcie finansowe 

otrzymały 4 maja). Obecnie ok. 80 proc. wniosków nie jest odrzucanych, dotyczy to 

mikro i małych firm. Dziś jest wydanych 9 mld zł na pomoc. ZUS także z automatu 

wprowadza wnioski o zniesienie składki i informacje związane z płatnościami 

zusowskimi się pojawiają. Dodał także, że instytucje obsługujące programy 

pomocowe dla przedsiębiorców starają się słuchać apeli organizacji pracodawców  

w sprawie uproszczania procedur.  

16. Kazimierz Kimso poinformował o mszy w intencji ludzi pracy, która się odbędzie 

17 maja w Katedrze Wrocławskiej.  

17. Artur Mazurkiewicz zakończył posiedzenie.    
 

 

Protokół sporządziła:      Zatwierdził: 

Aldona Andrulewicz     Artur Mazurkiewicz 

Sekretarz WRDS WD     Przewodniczący WRDS WD 

 

…………………………………    …………………………………. 

data i podpis      data i podpis 


